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Medlemmer af folketinget Melchior (CD), 
Brusvang (CD), Erhard Jakobsen (CD), In- 
golf Knudsen (CD) og Langsted (CD) har 
meddelt mig, at de ønsker skriftligt at frem- 
sætte: 

Forslag til folketingsbeslutning om sekretær- 
bistand til folketingets medlemmer. 

(Beslutningsforslag nr. B 76). 

Kommunaludvalget har afgivet: 
Betænkning over forslag til lov om erstat- 

ning for vaccinationsskader. (Lovforslag nr. 
L 50). 

Eksemplarer vil blive omdelt. 

I skrivelse af 27. januar d. å. anmoder 
statsministeren om, at folketinget for tiden 
indtil udgangen af februar måned 1980 udpe- 
ger et nyt medlem til Færøernes Realkreditin- 
stituts rådgivende repræsentantskab i stedet 
for fhv. medlem af folketinget Poul Hartling, 
der har ønsket at udtræde som medlem af 
repræsentantskabet. Til nyt medlem af re- 
præsentantskabet har vedkommende gruppe 
udpeget medlem af folketinget Ivar Hansen, 
der herefter er valgt. 

Skriftlig fremsættelse af orslag: 

Jens Møller (KrF): 
Som ordfører for forslagsstillerne skal jeg 

herved tillade mig at fremsætte: 
Forslag til lov om ændring af  lov om værn 

for dyr. 
(Lovforslag nr. L 196). 
Jeg skal i øvrigt henvise til de bemærknin- 

ger, der ledsager lovforslaget. 

Voigt (FP): 

Som ordfører for forslagsstillerne tillader 
jeg mig herved at fremsætte: 

Forslag til lov om ændring af  hittegodslo- 
ven. 

(Lovforslag nr. L 197). 
Jeg skal derudover bemærke, at lovforsla- 

gets sigte er at forhindre mennesker i at blive 
dræbt eller kvæstet, fordi de hos politiet ved 
en auktion er kommet i besiddelse af en 
ulovliggjort knallert. 

Det virker heller ikke fornuftigt, at politiet 
kan sælge ulovlige knallerter, når folketinget 

har besluttet, at tuningsudstyr ikke må sælges 
til brug for knallerter, der anvendes på of- 
fentlig vej eller gade. 

Jeg skal anmode tinget om at give forsla- 
get en hurtig og positiv behandling og skal 
hermed henvise til lovforslagets tekst og 
medfølgende bemærkninger. 

Jens Møller (KrF): 
Som ordfører for forslagsstillerne tillader 

jeg mig herved at fremsætte: 
Forslag til folketingsbeslutning vedrørende 

beskatning af  erhvervsvirksomheders overførsel 
af  værdier til medarbejderfonds. 

(Beslutningsforslag nr. B 71). 
Jeg skal i øvrigt henvise til de bemærknin- 

ger, der ledsager forslaget. 

Svend Erik Hovmand (V): 
Som ordfører for forslagsstillerne tillader 

jeg mig herved at fremsætte: 
Forslag til folketingsbeslutning om en vide- 

reudbygning af  lov om offentlige veje. (Amter- 
. nes overtagelse af  en del af  statsvejene). 

(Beslutningsforslag nr. B 72). 
Jeg skal i øvrigt henvise til de bemærknin- 

ger, der ledsager forslaget. 

Jens Møller (KrF): 
Som ordfører for forslagsstillerne tillader 

jeg mig herved at fremsætte: 
Forslag til folketingsbeslutning om postind- 

leveringssteder på landet. 
(Beslutningsforslag nr. B 73). 
Jeg skal i øvrigt henvise til de bemærknin- 

ger, der ledsager forslaget. 

Tyroll (VS): 
Som ordfører for forslagsstillerne skal jeg 

herved på Danmarks kommunistiske partis 
og venstresocialisternes vegne tillade mig at 
fremsætte: 

Forslag til folketingsbeslutning om persona- 
lenormering i daginstitutioner. 

(Beslutningsforslag nr. B 74). 
Jeg skal i øvrigt henvise til de bemærknin- 

ger, der ledsager forslaget. 

Tove Jørgensen (DKP): 
Som ordfører for forslagsstillerne skal jeg 

herved fremsætte: 
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[.Tove Jørgensen] 
Forslag til lov om ændring af  bestemmelser 

om ydelser i lovene om folke-, invalide- og en- 
kepension. (Forhøjelse af  ydelser). 

(Lovforslag nr. L 198). 
Jeg skal i øvrigt henvise til de bemærknin- 

ger, der ledsager lovforslaget. 

Tove Jørgensen (DKP): 
Som ordfører for forslagsstillerne tillader 

jeg mig herved at fremsætte: 
Forslag til folketingsbeslutning om ændring 

af  invalidepensionsloven. 
(Beslutningsforslag nr. B 75). 
Jeg skal i øvrigt henvise til de bemærknin- 

ger, der ledsager forslaget. 

Melchior (CD): 
Som ordfører for forslagsstillerne tillader 

jeg mig herved at fremsætte: 
Forslag til folketingsbeslutning om sekretær- 

bistand til folketingets medlemmer. 
(Beslutningsforslag nr. B 76). 
Jeg skal i øvrigt henvise til de bemærknin- 

ger, der ledsager forslaget. 

Den første sag på dagsordenen var: 

1) Forespørgsel til statsministeren: 
Forespørgsel af  Glensgård (FP), 

Kjærulff-Schmidt (FP), Maisted (FP), Tang 
Sørensen (FP) og TflOrndahl (FP): 

»Hvilke oplysninger kan statsministeren 
give om socialdemokratiets brug af central- 
administrationens embedsmænd i politisk 
øjemed?« 

(Forespørgsel nr. XV. Anmeldt 2/2 78. 
Fremme af foresp. vedt. 7/2 78). 

Forhandling 

Formanden: 
Taletiden for ordførerne er aftalt til 15 

min. i første omgang og 8 min. i anden om- 
gang. 

Glensgård (FP): 
Onsdag den 1. februar, 34 dage før valget 

. til de kommunale og amtskommunale råd, 
gav formanden for socialdemokratiet folke- 
tinget en undskyldning, en undskyldning for, 
hvad en af hans funktionærer, partisekretær 

Ejner Hovgaard Christiansen, havde igangsat 
i centraladministrationen. Så langt, så godt. 

Kendetegnende for diktaturet er, at stats- 
magten sættes ind på at sikre magthavernes 
fortsatte magt. I diametral modsætning til 
denne styreform står demokratiet, hvor magt- 
havernes misbrug af statsapparatet i egen 
tjeneste er utænkeligt. Sidst vi så det anskue- 
liggjort i praktisk politik, var, da USAs 38. 
præsident, Richard M. Nixon, i 1974 blev 
afsat, fordi han forbrød sig mod dette første 
punkt i demokratiets grundregel. 

Vi skal derfor som demokrater i et demo- 
kratisk land ikke undervurdere alvoren i et 
misbrug af demokratiet. Der kan ikke et øje- 
blik være tvivl om, at det, som det danske 
socialdemokrati har gjort ved at udnytte re- 
geringsembedsmænd til at fremskaffe oplys- 
ninger, der ene og alene skulle have det for- 
mål at styrke partiets position ved det kom- 
mende kommunevalg, er en forkert handling. 
Den kan selvfølgelig ikke accepteres i et de- 
mokratisk land, og vi må derfor som danske- 
re betragte det, der er sket, med den største 
skam. 

Men forespørgslen i dag skal ud over at få 
belyst netop forholdene omkring det betime- 
lige i socialdemokratiets brug af ministerielle 
embedsmænd til en valgkamp også tage fat 
på en lang række mere vidtrækkende pro- 
blemstillinger, og jeg skal derfor tillade mig 
at stille statsministeren over for en række 
problemstillinger. Hvor langt går regeringen i 
kravet til embedsmændene, når det f. eks. 
drejer sig om konsekvensberegninger af soci- 
aldemokratiets forskellige oplæg? Hvor tit og 
i hvilket omfang arbejder embedsmændene 
med forslag, som LO barsler med? 

Der skal ikke herske tvivl om, at frem- 
skridtspartiet naturligvis tillader regeringen 
at iværksætte forskellige undersøgelser af 
forskellige problemstillinger, når disse bare 
foretages med henblik på f. eks. et kommen- 
de lovgivningsarbejde, men hvis sådanne un- 
dersøgelser bruges for at bekæmpe politiske 
modstandere, er de usmagelige. Hvor mange 
forskellige udvalg har regeringen nedsat i 
lighed med f. eks. ØD-udvalget? Til denne 
forespørgsel kan det heller ikke undgås, at 
det nye, i folkemunde kaldet »Inge Fischer 
Møller-udvalg« bliver berørt. 

At socialdemokratiets kongres vedtog, at 
der skulle ske en undersøgelse af fordele og 
ulemper ved Danmarks medlemskab af EF, 


